
Rada Gminy Pawłowiczki 

 

Protokół nr IV/2019 

IV Sesja w dniu 24 kwietnia 2019  

Obrady rozpoczęto 24 kwietnia 2019 o godz. 08:45 i zakończono tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Duda 

2. Andrzej Frohs 

3. Eryk Kontny 

4. Brygida Kopitzki 

5. Zygfryd Krauze 

6. Hubert Kubanek 

7. Lidia Kukowka 

8. Jacek Kwiatkowski 

9. Jan Łata 

11. Bernard Rybka 

12. Jan Trautberg 

13. Tomasz Wielgan 

14. Andrzej Wolny 

15. Mariusz Wychowaniec 

1. Otwarcie obrad, przywitanie. 

 

Otwarcia sesji Rady Gminy Pawłowiczki dokonała wiceprzewodnicząca rady gminy Lidia 

Kukowka, następującymi słowami: „Otwieram IV sesję Rady Gminy Pawłowiczki zwołaną na 

dzień  24 kwietnia 2019 roku na godz. 8.45”.  

Sesja rozpoczęła się w sali posiedzeń i ekspozycyjnej mieszczącej się na II piętrze budynku 

Urzędu Gminy w Pawłowiczkach.  

Przewodnicząca powitała serdecznie radnych, wójta Gminy Pawłowiczki  Jerzego Treffona, 

kierownika ref. ds. rozwoju i inwestycji Teobalda Gocza. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodnicząca rady stwierdziła obecność 14 radnych, ustawowa liczba 15 osób.  

 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie obrad, przywitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.  



5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia intencji zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 

Pawłowiczki a Powiatem Kędzierzyńsko - Kozielskim w zakresie realizacji zadań 

dotyczących organizacji publicznego transportu zbiorowego.  

6. Objazd terenu gminy Pawłowiczki z uwzględnieniem kluczowych zadań i inwestycji 

wykonanych w ostatnim czasie.  

7. Zakończenie obrad.  

 

Wójt gminy Jerzy Treffon złożył wniosek o wprowadzenie dodatkowego punktu do porządku 

obrad: 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres powyżej 3 lat 

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy.  

Głosowano w sprawie: przedstawionego porządku obrad wraz ze zmianami. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z ostatniej sesji.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia intencji zawarcia porozumienia pomiędzy 

Gminą Pawłowiczki a Powiatem Kędzierzyńsko - Kozielskim w zakresie realizacji zadań 

dotyczących organizacji publicznego transportu zbiorowego. 

Projekt został omówiony przez wójta gminy Jerzego Treffona. Wójt wyjaśnił, że w związku 

z wycofaniem działalności przez największego przewoźnika transportu osobowego na terenie 

powiatu, gminy oraz powiat kędzierzyńsko-kozielski zamierzają podjąć współpracę w zakresie 

finansowania transportu publicznego, który może być świadczony przez konsorcjum dwóch 

firm: PKS Racibórz oraz firma transportowa z Kluczborka. Podjęcie przedmiotowej uchwały 

nie wywołuje skutków finansowych, ani innych zobowiązań dla gminy.  

Radny Jan Łata zapytał, jakie skutki finansowe w przyszłości wywoła zawarcie porozumienia 

pomiędzy gminami, a powiatem. 

Wójt odpowiedział, że na dzień bieżącego posiedzenia nikt nie jest w stanie określić jakie to 

będą koszty. Podkreślał, że w miesiącu maju gmina musi podjąć działania w celu zapewnienia 

transportu szkolnego na terenie gminy, a od lipca powinien być zapewniony transport na terenie 

powiatu. Dodał, że rząd zapowiada dotacje do transportu publicznego, jednak nie wiadome jest 

jak sytuacja się rozwinie.  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia intencji zawarcia porozumienia pomiędzy Gminą 

Pawłowiczki a Powiatem Kędzierzyńsko - Kozielskim w zakresie realizacji zadań dotyczących 

organizacji publicznego transportu zbiorowego. 



 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

NIEOBECNI (1) 

Przemysław Malinka 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr IV/31/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres powyżej 3 lat 

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Wójt omówił projekt, wyjaśniając, że dzierżawa dotyczy terenów pod skrzynki-rozdzielnie 

telekomunikacyjne. 
 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę na okres powyżej 3 lat 

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy.  
 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Zbigniew Duda, Andrzej Frohs, Eryk Kontny, Brygida Kopitzki, Zygfryd Krauze, Hubert 

Kubanek, Lidia Kukowka, Jacek Kwiatkowski, Jan Łata, Bernard Rybka, Jan Trautberg, 

Tomasz Wielgan, Andrzej Wolny, Mariusz Wychowaniec. 

NIEOBECNI (1) 

Przemysław Malinka 

Uchwała została podjęta jako uchwała nr IV/32/19  stanowiąc załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

7. Objazd terenu gminy Pawłowiczki z uwzględnieniem kluczowych zadań i inwestycji 

wykonanych w ostatnim czasie. 

Przed wyjazdem w teren, radny Jan Łata złożył interpelacje w sprawie: 

- naprawy pokrycia dachowego altany w Milicach, które zostało uszkodzone na wskutek 

wichury, 

- podjęcia interwencji mającej na celu usunięcia zeskładowanych odpadów gumowych na 

terenie byłej gorzelni w Milicach, 



- zwołania komisji oświatowej celem omówienia sytuacji w jednostkach, strajku oraz etatów 

nauczycielskich w roku szkolnym 2019/2020 i utworzenia oddziałów. 

Odpowiedzi na złożone interpelacje udzielił wójt. Odnośnie pierwszej, wyjaśnił, że w dniu 

poprzedzającym bieżące posiedzenie, gmina otrzymała pismo z Towarzystwa Ubezpieczeń 

Wzajemnych o przyznanej kwocie odszkodowania, wobec czego w najbliższym czasie szkody 

powstałe w wyniku wichury, będą usuwane. W sprawie odpadów gumowych na terenie 

gorzelni, zostanie złożone zawiadomienie o nielegalnym składowisku. Natomiast co do sytuacji 

w oświacie, to spotkanie będzie zwołane, ale po zakończonym strajku, kiedy będzie można 

pewne rzeczy podsumować. Wójt odniósł się przy tym do wypłaty wynagrodzenia za czas 

trwania akcji strajkowej, stwierdzając, że oprócz wytycznych izby obrachunkowej, ostateczne 

decyzje leżą w gestii dyrektorów placówek. Jeżeli chodzi o oddziały w roku szkolnym 

2019/2020, to zgodnie z zapowiedzią na spotkaniu w szkole w Jakubowicach, w którym radny 

Łata również uczestniczył, nie zostanie utworzony w tamtejszej placówce oddział pierwszy 

i siódmy. Wójt wyjaśnił, że decyzję taką powziął ze względów finansowych, utrzymanie 

takiego oddziału to koszt ok. 154 tys. zł, a subwencja wynosi 20 tys. zł. Klasa pierwsza miałaby 

liczyć troje uczniów, natomiast siódma czterech z czego jeden z indywidualnym tokiem 

nauczania. Dzieci będą miały zapewniony dowóz do szkoły w Pawłowiczkach. Wójt 

podkreślał, że w roku bieżącym gmina dopłaca ok 2 mln. zł do utrzymania szkół. 

Następnie uczestnicy posiedzenia przeszli do autobusu, którym toczył się objazd po terenie 

gminy, gdzie dokonano wizji lokalnej miejsc, według poniższej kolejności. 

1. Chrósty – droga, którą gmina zamierza przejąć od PKP, celem umożliwienia dojazdu do 

przedsiębiorstw zlokalizowanych wzdłuż torowiska, świetlica i altana wiejska. 

2. Radoszowy  - przepompownia ścieków i wody, remont zabytkowego kościoła w ramach 

dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020, wnioskowanego za 

pośrednictwem Eurocountry, gminny budynek socjalny – konieczna wymiana pokrycia 

dachowego, świetlica, plac zabaw wykonany przy udziale mieszkańców. 

3. Dobieszów – największe ujęcie wody na terenie gminy, budynek byłej remizy OSP – remont 

wykonany ze środków funduszu sołeckiego przy udziale mieszkańców, pomieszczenie 

użyczane przez lokalnego przedsiębiorcę, jako świetlica wiejska. 

4. Dobrosławice – świetlica wiejska i plac zabaw. 

5. Maciowakrze – wielorodzinny budynek gminny, szkoła, remiza OSP oraz świetlica. 

6. Grudynia Wielka – plac przy kościele oraz parking, miejsce rekreacji wykonane w ramach 

środków z funduszu sołeckiego. 

7. Jakubowice – szkoła, sala gimnastyczna oraz pomieszczenie udostępnione przez dyrektor 

szkoły, jako świetlica wiejska, które zostało wyremontowane przez mieszkańców. 

8. Milice – dokonano wizji lokalnej zeskładowanych odpadów gumowych na terenie byłej 

gorzelni. Kierownik referatu ds. rozwoju i inwestycji Teobald Gocz poinformował przy tym, 

że sprawa już została zgłoszona do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony środowiska w Opolu 

oraz na policji. Na miejscu wykonano zdjęcia. 

9. Borzysławice – świetlica wiejska, plac zabaw, droga planowana do przejęcia. 

10. Karchów – świetlica i straż OSP, miejsce po rozebranym budynku gminnym. 

11. Gościęcin – działki pod zabudowę jednorodzinną, na których sprzedaż, rada wyraziła zgodę 

w ostatnim czasie, szkoła i sala gimnastyczna, zagospodarowane centrum miejscowości, 

ośrodek zdrowia i pobliski parking. 

12.Naczęsławice – szkoła, oczyszczalnia ścieków. 



Trawniki – Dom Kultury. 

13. Urbanowice – świetlica, plac zabaw. 

14. Ostrożnica – szkoła, remiza OSP. 

Jadąc z Ostrożnicy do Pawłowiczek wiceprzewodnicząca rady Lidia Kukowka zwróciła uwagę 

na uszkodzony przepust drogowy zlokalizowany na ulicy Raciborskiej i dołączyła pisemną 

interpelację. 

Na koniec objazdu radny Jan Trautberg złożył pisemną interpelację w sprawie położenia 

nawierzchni asfaltowej na ulicy polnej w Trawnikach. 

8. Zakończenie obrad. 

Na zakończenie objazdu po terenie gminy, wiceprzewodnicząca zamknęła obrady słowami: 

„Zamykam obrady IV sesji Rady Gminy Pawłowiczki w dniu 24 kwietnia 2019 roku”. 

 

       Przewodniczący 

Rada Gminy Pawłowiczki 

   

     Przemysław Malinka 

 


